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REFERAT 
 

Mødedato: 2. juli 2014 

Mødetidspunkt: Kl. 10.00 – 15.00 

Mødested: Dansk Told & Skatteforbund, Hjalmar Brantings Plads 8, 2100 Kø-
benhavn Ø 

Deltagere: Charlotte Rosdahl Schou, Morten Dannemann Jensen, Niels Gyr-
sting, Søren Nordestgaard og Jan Nørner 

Afbud: Ingen 

Mødeleder: Morten Dannemann Jensen 

Referent: Jan Nørner 
 
 
Referat: 
 

1. Velkomst (fast punkt) 

Charlotte Schou bød velkommen til dagens møde og konstaterede, at der ikke var ind-
kommet afbud. 

2. Godkendelse af dagsorden (fast punkt) 

Den udsendte dagsorden blev godkendt. 

3. Finanslov, herunder afrapportering/produktion samt ressourceanvendelsen i 
Skatteministeriet/SKAT (fast punkt) 

Arbejdet med Finanslov 2015 er i fuld gang. Skatte- og Afgiftsudvalget vil efter sommer-
ferien og sammen med den politiske ledelse i Dansk Told & Skatteforbund, forsøge at 
påvirke beslutningstagere og andre interessenter i forhold til ressourcer og ressourcean-
vendelsen i Skatteministeriet.  

I forhold til ressourceanvendelsen frem mod 2020, er der en forventning om at 1.500 til 
2.000 medarbejder vil fratræde deres stillinger i Skatteministeriet som følge af alder og 
anden naturlig afgang. Dette efterlader efter Skatte- og Afgiftsudvalg en stor udfordring i 
at rekruttere til området. Det var også udvalgets opfattelse, at det vil være farligt at 
vente alt for længe med denne rekruttering, idet nedgangen i medarbejderantal er en 
generel udfordring for samtlige danske virksomheder – offentlige som private. En god 
start kunne efter udvalgets opfattelse være at beholde nogle af de elever, der ansættes i 
Skatteministeriet, og ad den vej sikre rekruttering løbende. 
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4. Ny organisering af Skatteministeriet (fast punkt) 

Skatte- og Afgiftsudvalget drøftede overordnet den nyeste udmelding i forhold til fremti-
dige lokationer og placering af enheder. Udvalget kunne konstatere, at der allerede er 
sket ændringer i forhold til det først udmeldte. Udvalget havde da også en forventning 
om, at der vil komme flere ændringer. 

Udvalget anbefalede som udgangspunkt, at der i stor grad vil blive lavet virtuelle løsnin-
ger, der vil være med til at formindske forflyttelsen af medarbejdere over længere af-
stande og det kompetencetab det også kan medføre. 

Skatte- og Afgiftsudvalget vil løbende følge arbejdet med implementeringsplanen. 

5. Fejl i virksomhedernes grundlæggende regnskabsmateriale (artikel i R&R ON-
LINE) 

Skatte- og Afgiftsudvalget drøftede ovennævnte artikel. Udvalget finder det tankevæk-
kende, at 3 ud af 4 revisorer finder fejl i virksomheders grundlæggende regnskabsmate-
riale, når de reviderer årsrapporterne. 

Det fremgår af artiklen, at der er 30.000 selskaber, der har fravalgt revision. Er tenden-
sen med fejl den samme i disse selskaber, er det udvalgets opfattelse, at disse virksom-
heder bør underlægges kontrol fra SKATs side. 

6. Notat til Statsrevisorerne om beretning om SKATs indsatsstrategi 

Skatte- og Afgiftsudvalget drøftede Statsrevisorernes rapport, og hæftede sig specielt 
ved følgende dele af revisorernes konklusion: 

 SKATs seneste compliancemåling fra 2013, som vedrører skatteåret 2010, viser, 
at SKAT ikke har formået at vende den negative udvikling i virksomhedernes re-
gelefterlevelse. 

 SKAT har videreudviklet og nedbrudt finanslovens skattegab, så det er mere sty-
ringsegnet. Finanslovens skattegabsmål udelader dog fortsat væsentlige områder 
som sort arbejde, punktafgifter, told og virksomheder med mere end 250 ansat-
te.  

Det er Skatte- og Afgiftsudvalgets overordnede opfattelse, at ovennævnte konklusioner 
alene bygger på, at der i SKAT mangler ressourcer til opgavevaretagelsen. Der MÅ tilfø-
jes yderligere ressourcer, hvis ikke den nedadgående kurve der henvises til, specielt i 
forhold til compliancemålingerne, skal fortsætte. Det eneste rigtige værktøj i den forbin-
delse er efter udvalgets opfattelse kontrol. De tiltag, som SKAT har gjort, og vil gøre, 
kan efter udvalgets opfattelse ikke stå alene. 

Skatte- og Afgiftsudvalget så gerne, at der også politisk vil være mere fokus på ovenstå-
ende problemstilling, og udvalget vil sammen med den politiske ledelse i Dansk Told & 
Skatteforbund tage disse udfordringer med til diskussionerne omkring Finanslov 2015. 

7. Artikel i Indblik 26. maj 2014 – Højere produktivitet i Indsatsprojekter 

Skatte- og Afgiftsudvalget drøftede overordnet artiklen i Indblik den 26. maj 2014 om 
højere produktivitet i Indsatsprojekter. 

Overordnet set er det ledelsen i indsats opfattelse, at der er et realistisk potentiale på op 
til 300 årsværk, som kan bruges til flere indsatsaktiviteter og en yderligere styrkelse af 
retssikkerheden, f.eks. ved at arbejde med længere projekter, og ved at medarbejderne 
er på færre projekter. 
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Da der er tale om en foreløbig analyse besluttede Skatte- og Afgiftsudvalget at sætte 
emnet på til næste møde i udvalget. 

8. Tilførsel af ressourcer til Ejendom – FFF-sagerne 

Skatte- og Afgiftsudvalget udvidede punktet til også at omfatte den udmeldte overflyt-
ning af 40 medarbejdere til området Aktiesager, jf. artikel i Indblik den 26. maj 2014. 

Der skal overflyttes 40 medarbejdere til området aktiesager, idet der skal foretages ret-
telser af fejl i det automatiske aktiesystem. 50.000 sager skal gennemgås manuelt, sva-
rer til 1.250 sager pr. medarbejder. Det vil være medarbejdere med erfaringer på aktie-
området – altså både Indsats og Kundeservice, der vil blive overflyttet. 

Der skal overflyttes 100 medarbejdere til Ejendom skal der behandles klagesager (puk-
kel) frem til og med udgangen af 2016. Overflyttelserne skal ske fra Indsats, Kundeser-
vice og Økonomi 

Skatte- og Afgiftsudvalgets konklusion: Idet der overflyttes medarbejdere fra produkti-
onsområderne, er det udvalgets opfattelse at det alt andet lige må gå ud over produkti-
onen, hvilket efter udvalgets opfattelse kan betyde, at der er projekter, der må lukkes 
ned. Samtidig er det udvalgets opfattelse, at der ikke er tale om optimalt brug af med-
arbejdernes kompetencer. 

9. Opfølgning på Strategi- og Handlingsplan for Skatte- og Afgiftsudvalget (fast 
punkt) 

Dansk Told & Skatteforbunds fagudvalgs fremtid er til behandling på forbundets kongres 
i oktober 2014. Punktet blev derfor udskudt til behandling efter kongressen. 

10. Indkomne lovforslag i høring (fast punkt) 

Skatte- og Afgiftsudvalget behandlede følgende to lovforsalg: 

 Forslag til Lov om ændring af momsloven, skattekontrolloven, ligningsloven, lov 
om et indkomstregister og lov om inddrivelse af gæld ti det offentlige (Udvidelse 
af indberetningspligterne vedrørende finansielle produkter, videregivelse af oplys-
ninger ti finansielle virksomheder, ændringer af indberetningspligten vedr. mod-
tagere af renter og afgivelse af regnskabsoplysninger om moms i forbindelse med 
selvangivelsen) 

 Forslag til Lov om ændring af skatteforvaltningsloven, lov om inddrivelse af gæld 
til det offentlige, opkrævningsloven og momsloven (Hurtig afslutning i visse kla-
gesager, omkostningsgodtgørelse i flere retssager, dækningsrækkefølgen for un-
derholdsbidrag, restanceforebyggelse samt momsregistrering af visse virksomhe-
der m.v.) 

Udvalget fremsender høringssvar til Skatteministeriets departement vedr. begge lov-
forslag. 

11. Bordet rundt (fast punkt) 

Charlotte Schou 

Charlotte stillede forslag om, at SKATs Gennemsigtighedsrapport tages med på næste 
møde i Skatte- og Afgiftsudvalget. Dette blev vedtaget. 

Charlotte konstaterede, at Skattefaglig Forening via nyhedsbrev har meddelt, at forenin-
gen har nedlagt sig selv. Skatte- og Afgiftsudvalget beklager dette, idet der er udvalgets 
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opfattelse, at medarbejdere i Skatteministeriet på flere punkter har nydt godt af deres 
arbejde. 

Charlotte henviste til borger- og retssikkerhedschefens rapport for 2013. Rapporten kan 
findes på intranettet. Rapporten drøftes på næste møde i Skatte- og Afgiftsudvalget. 

Charlotte spurgte indtil, hvorvidt nogle af Skatte- og Afgiftsudvalgets medlemmer var 
bekendt med status på Compliance for 2012. Projektet skal være afsluttet den 30. juni 
2014. Skatte- og Afgiftsudvalget følger op på næste møde. 

Søren Nordestgaard 

Søren oplyste at Udland under Kundeservice er blevet beordret på overarbejde. Skatte- 
og Afgiftsudvalget finder, at det er et yderst uheldigt signal at sende, når der henses til 
begrundelsen for afskedigelsen af de pågældende medarbejdere (bedst undværes). 

Søren oplyste, at det er hans erfaring fra Fredensborg, at der stadig bruges uforholds-
mæssig megen tid på administreringen af de nye arbejdstidsregler. Jan Nørner oplyste i 
den forbindelse, at der generelt i SKAT vil blive gennemført en evaluering af reglerne. 
Dette forventes at ske i de tidligere efterår. 

12. Eventuelt og næste møde (fast punkt) 

Eventuelt 

Intet under eventuelt. 

Næste møde 

Næste møde i Skatte- og Afgiftsudvalget blev aftalt til den 22. september 2014. Mødet 
afholdes i Dansk Told & Skatteudvalg, Hjalmar Brantings Plads 8, 2100 København. 

 
 


